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Vart tar skattepengarna vägen? 
 

I Uppsala kommun opererar flertalet vinstdrivande aktiebolag inom välfärden. Det är företag 

som använder skattemedel för att erbjuda tjänster in om välfärden där en del av ersättningen 

går till tjänstens utförande, och en annan del av ersättningen hamnar i fickorna hos 

välfärdsbolagens ägare. Mängder av fall har uppmärksammats där vinsterna dessutom 

placeras utomlands för att ägarna ska undgå beskattning i Sverige.  

 

Uppsala kommun är i jämförelse med många andra kommuner mycket generös gentemot 

dessa bolag. Kommunen har som en av mycket få kommuner i landet öppnat upp området 

särskilda boenden inom äldreomsorgen för dessa företags fria etableringsrätt genom Lag om 

valfrihet. Vi ger dessutom högre ersättning till dessa bolag än vad vi gör till boenden i egen 

regi som erbjuder samma tjänst. Under denna mandatperiod har favoriserandet av dessa 

privata vinstjägare ökat ytterligare då ersättningarna till LOV-verksamheten har höjts.  

 

Uppsalaborna betalar skatt för att vi alla ska ha lika bra tillgång till vård och omsorg i vår 

kommun. Det är från undersköterskornas, fritidsledarnas, lärarnas, och socialarbetarnas 

skatteinbetalningar dessa företags vinster kommer. 

 

Varje krona som ett privat företag kan spara genom exempelvis minskade 

personalkostnader, blir en krona över till företagets vinster. Ett kraftfullt incitament för 

företaget men helt utan garantier för bättre vård och med potentiellt stora konsekvenser för 

anställda och brukare.  

 

När skattemedel som är avsedda för vår välfärd istället för att gå till mer personal, bättre 

arbetsvillkor och bättre välfärd går till aktieägarnas vinstutdelningar eller välfärdsbolagens 

expansion; då urholkas välfärden på resurser. Det går ut över all välfärd, oavsett utförare.  

 

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor till kommunstyrelsens 

ordförande:   

 

- Hur stor summa av kommunens skattemedel går till vinst hos privata välfärdsföretag?  

- Om ovanstående uppgift ej finns tillgänglig, har kommunen gjort några 

ansträngningar för att kartlägga hur stor vinst välfärdsföretagen gör på uppsalabornas 

bekostnad och var uppsalabornas skattemedel hamnar när de går till privata företag 

inom välfärdsområdet?  

- Hur säkerställer mittenstyret att skattemedel avsedda för vår välfärd verkligen går till 

välfärd och inte till privata företags aktieutdelningar eller expansion?  

- Finns det några underlag som minoritetsstyret lutar sig mot och som leder i bevis att 

välfärden blir bättre när privata aktiebolag ska använda en del av välfärdspengarna till 

vinstutdelningar och till att finansiera det egna bolagets expansion?  
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